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Plats och tid Stadshuset Mölndal, onsdagen den 16 december 2020 kl 18:00 - 18:45

Beslutande Ledamöter

Per Malm (M), Ordförande
Sven-Ove Johansson (S), 1:e vice ordförande
Fredrik Lesell (L), 2:e vice ordförande
Kristian Vramsten (M)
Merjem Maslo (M)
Johanna Rantsi (M)
Anders Enelund (M)
Johan Ahlsell (M)
Kajsa Hamnén (M)
Peter Librell (M)
Linus Hedberg (M)
Göran Isacsson (M)
Glenn Grimhage (L)
Delaram Esmaeili (L)
Margareta Krakowski (L)
Ingemar Johansson (C)
Maria Martini (C)
Eric Nilsson (C)
Adam F Laurén (KD)
Anders Karlsson (KD)
My Högfeldt (MP)
Rasmus Draklander (MP) (ersätter Ulrika Frick (MP))
Annika Bjerrhede (MP)
Stefan Gustafsson (S)
Pernilla Övermark (S)
Ove Dröscher (S)
Gun Kristiansson (S) (jäv § 171)
Bernt A Runberg (S)
Elpida Georgitsi (S)
Lennart Wallensäter (S)
Shahla Alamshahi (S)
Tomas Angervik (S)
Marie Lindqvist (V)
Lennart Svensson (V)
Marie Nyman (V)
Fredrik Mellbin (SD)
Mikael Brodin (SD)
Hans Wessberg (SD)
Jan Jacobsson (SD)
Robert Engström (SD)

Övriga närvarande Therese Tanner, kommunsekreterare
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Utses att justera Merjem Maslo och Pernilla Övermark

Justeringens plats och tid Digital justering

Paragrafer §§ 166-176

Underskrifter

Sekreterare
Therese Tanner

Ordförande
Per Malm

Justerande
Merjem Maslo                             Pernilla Övermark

Protokollet är digitalt justerat och saknar därför namnunderskrifter. Protokollet har tillkännagivits på den digitala 
anslagstavlan
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§ 166 Dnr 78922

Beslut om medlyssning och sammanträdesersättning

Beslut
Sammanträdesersättning för medlyssning utgår för följande personer: 

Therese Aronius, Catharina Benzel, Ronny Lindqvist, Kenneth Viberg, Peter Carlmark, 
Christian Thomasson, Leif Norberg, Ingela Ohldin, Amanda Brown Stjärnå, Alen Bejatovic, 
Christer Schale, Annikka Hedberg, Rashid Farivar, Ulf Bo Nilsson, Jerker Halling, Marcus 
Claesson, Bengt Alsenvik, Annika Svengren, Peter Nyqvist, Per H Elofsson, Irma Kukuljac, 
Sara Janhäll och Karin Vedlin.

Ärendet

Med anledning av den ökade spridningen av Covid-19 har fullmäktiges partier kommit 
överens om att minska ner antalet ledamöter vid mötet i likhet med riksdagen. På ordförandes 
förslag, beslutar fullmäktige att de ledamöter och ersättare som i förväg anmält att de tänker ta 
del av sammanträdet via webbradion kommer få sammanträdesersättning för dagens 
sammanträde.

Expedieras till
Löneenheten
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§ 167 Dnr 79072

Meddelanden

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
1.

Protokoll, med bilagor, från Förbos styrelsemöte den 28 augusti 2020. 

2.

Mölndals stads ekonomirapport för oktober 2020 och för november 2020 (dnr KS 111/20). 

3. 

Redovisning av vård- och omsorgsnämndens ej verkställda beslut tredje och fjärde perioden

2020 (dnr KS 131/20). 

4.

Meddelande om arvoden 2021.

5.

Länsstyrelsen beslut om att utse Dara Said Saber (S) till ny ersättare i kommunfullmäktige 
(dnr ks 309/20).

6.

Länsstyrelsens beslut om att utse André Zeidan (KD) till ny ersättare i kommunfullmäktige 
(dnr ks 307/20).

7.

Regionfullmäktiges beslut om att utse ny ledamot i Samordningsförbundet Insjöriket 



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

6(22)
Sammanträdesdatum

2020-12-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 168 Dnr 00330/2020

Tillfälligt beslut för att möjliggöra digitala sammanträden för 
nämnder

Beslut
Digitala sammanträden i Mölndals stads kommunfullmäktige, nämnder och utskott tillåts 
under en begränsad tid fram till den 30 juni 2021, eller annan sluttidpunkt som senare beslutas 
av kommunfullmäktige.

Kommunfullmäktige, nämnderna och utskotten ser själva till att alla ledamöter kan delta på 
lika villkor i realtid, att omröstningar kan genomföras och att sekretessbelagda ärenden inte 
avhandlas.

I övrigt ska anvisning framtagen av stadsledningsförvaltningen, efter revidering, följas.

Detta beslut ska gälla från och med den 17 december 2020.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
För att kunna möjliggöra digitala sammanträden i nämnder och utskott så behöver fullmäktige 
fatta beslut om detta.

Sedan tidigare finns beslut om att fullmäktiges ledamöter kan delta på distans. 

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 263.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Digitala sammanträden i Mölndals Stads nämnder och utskott tillåts under en begränsad tid 
fram till den 30 juni 2021, eller annan sluttidpunkt som senare beslutas av kommun-
fullmäktige.

Nämnderna och utskotten ser själva till att alla ledamöter kan delta på lika villkor i realtid, att 
omröstningar kan genomföras och att sekretessbelagda ärenden inte avhandlas.

I övrigt ska anvisning framtagen av stadsledningsförvaltningen följas.

Detta beslut ska gälla från och med den 16 december 2020.



Kommunfullmäktige

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

7(22)
Sammanträdesdatum

2020-12-16

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Ledamöternas förslag till beslut 

Per Malm (M) föreslår ett förtydligande att beslutet om att tillåta digitala sammanträden och 
vilka regler som ska gälla för dessa även omfattar fullmäktige samt att beslutet gäller från 17 
december. Per Malm (M) föreslår också följande lydelse på den första meningen, i fjärde 
stycket, Ordförande och resterande 
presidium ska alltid vara på plats, om inga särskilda skäl föreligger, i någon av stadens 
sammanträdeslokaler vid genomförandet av sammanträdet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag till beslut, inklusive Per Malms förslag på 
förtydligande och ändring av anvisningen, kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Samtliga nämnder, kommunstyrelsens utskott
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§ 169 Dnr 00049/2020

Biblioteksplan i Mölndals stad 2020-2023

Beslut
Biblioteksplan i Mölndals stad 2020-2023 antas.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Deltar ej i beslut

Närvarande ledamöter för Socialdemokraterna deltar ej i beslutet med hänvisning till att de 
inte anser att ärendet är färdigberett.

Ärendet
En biblioteksplan är en politiskt antagen plan och ett lagkrav enligt bibliotekslagen (SFS
2013:801). Kommuner är ansvariga för att ta fram en biblioteksplan för de allmänna
biblioteksverksamheter som kommunen är huvudman för, det vill säga folk- och 
skolbibliotek.

Enligt reglementet är kultur- och fritidsnämnden ansvarig för att fullgöra stadens uppgifter 
enligt bibliotekslagen, bland annat att ta fram en biblioteksplan. Planen ligger också till grund 
för att över huvud taget kunna få vissa regionala och statliga bidrag som söks, bland annat 
Kulturrådet, kräver en sådan för bidrag till biblioteksområdet. Under 2019 uppgick dessa till 
ca 800 000 kr.

Biblioteksplanen är en strategi enligt stadens nomenklatur. Nomenklaturen frångås om det i
lagstiftningen framgår ett annat namn. Bibliotekslagen stipulerar en biblioteksplan, det är
också namnet på dokumentet. Biblioteksplan Mölndal 2020-2023 är långsiktigt och
översiktligt till sin karaktär som ger ledning och pekar på prioriteringar. Planen är i sig inte
kostnadsdrivande utan är ett gemensamt underlag för samsyn kring vilka utvecklingsområden
för biblioteksverksamheterna som finns i staden.

Sedan är det en fråga i årliga verksamhetsplaner och budgetprocesser för politiken att
prioritera med allting annat hur mycket och hur snabbt man kan uppfylla effekterna i
biblioteksplanen.

Ärendets behandling

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 261.
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 155.
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 54.
Skolnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2020, § 77.
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 12 augusti 2020, § 95.
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den11 juni 2020, § 67.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 april 2020, § 44.
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 23 januari 2020, § 2.
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 7 november 2019, § 73.
Skolnämnden har behandlat ärendet den 13 november 2019, § 99.
Kultur- och fritidsnämnden 2019-09-19, § 64.
Kultur- och fritidsnämnden 2019-06-13, § 49.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Biblioteksplan i Mölndals stad 2020-2023 antas.

Ledamöternas förslag till beslut 

Glenn Grimhage (L) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V) och Kristian 
Vramsten (M), bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Protokollsanteckning

Stefan Gustafsson (S) medges lämna följande anteckning till protokollet:
Den socialdemokratiska fullmäktigegruppen deltar inte i beslutet då vi anser att ärendet inte är 
färdigbehandlat och borde gått till återremiss igen. Kultur- och fritidsnämnden har inte fått 
tillfälle att reflektera och besvara de synpunkter som framkom efter remiss till skolnämnden 
trots att kultur och fritidsnämnden är huvudman för biblioteksplanen. Vi vill dock framhålla 
att biblioteksplanen i sig är jättebra och beklagar den politiska ärendehanteringen som ställt 
till det för övriga inblandade parter. Det är inte hållbart och främjar absolut inte vårt 
tillitsarbete i staden när majoritetspartierna har egen ärendehantering och efterkonstruerar 
tjänsteskrivelser på sina gruppmöten. Vi vill med detta försöka förmedla hur vi inte bör arbeta 
i framtiden med våra ärenden.

Expedieras till
Kultur- och fritidsnämnden, skolnämnden, utbildningsnämnden
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§ 170 Dnr 00281/2020

Revidering av stadens finanspolicy

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad finanspolicy.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Stadsledningsförvaltningen har i enlighet med reglerna i gällande finanspolicy gjort en
översyn av detta styrdokument. Senast kommunfullmäktige beslutade om nuvarande policy
var år 2014. Översynen har inte resulterat i några större förändringar och nuvarande policy
bedöms hantera risker och andra delar som kan förväntas av en finanspolicy. Reviderat
dokument har dock förnyats lite rörande layouten med målsättning att tydliggöra och förenkla
för läsaren. Ett stycke har lagts till rörande hållbara och ansvarsfulla placeringar. I dagsläget
har staden inga placerade medel men om detta skulle bli aktuellt så behövs en tydlighet
rörande hur placeringarna får göras ur ett etiskt perspektiv.

I likviditetsförvaltningen har ett stycke rörande att placeringar ej får göras med bindningstid
som överstiger ett år tagits bort. Detta då det med nuvarande marknadsläge ger en väldigt låg
avkastning eller ingen avkastning alls med en så kort placeringshorisont. I tillhörande
riktlinjer för finanspolicyn har justering gjorts att placering får ske till en kapitalbindningstid
längre än ett år om placeringarna kan omsättas till likvida medel inom tre dagar. Detta breddar
möjligheten till placering av tillfällig överlikviditet.

I nu gällande policy görs undantag från principerna om centraliserad finanshantering i form av
att Mölndal Energi AB medges hantera derivatinstrument för elhandel enligt bolagets egen
policy. Även de helägda bolag som beviljats borgen får refinansiera befintlig lånevolym enligt
fastställd borgensram samt vidta räntesäkringar enligt egen finanspolicy. Dessa undantag
föreslås få vara kvar. Skulle staden överväga att ta bort dessa undantag bör bolagen få yttra
sig innan ändringen genomförs.

Tillhörande riktlinjer till finanspolicyn, som beslutas av kommunstyrelsen, har också
uppdaterats. Översynen har inte resulterat i några större förändringar. Men likt finanspolicyn
har även riktlinjerna fått en ny layout för att tydliggöra och förenkla för läsaren. De just-
eringar som gjorts, som också nämnts ovan, är att placering av likvida medel får göras på en 
längre kapitalbindningstid än ett år om placeringen kan omsättas till likvida medel inom tre
arbetsdagar. Detta möjliggör placering av överlikviditet på ett enklare sätt och ger möjlighet
att få bättre avkastning.

I riktlinjerna har ett krav lagts till på genomsnittlig kapitalbindningstid på minst ett år och som
mest 5 år. Syftet är till att få en differentierad förfallostruktur i skuldportföljen. En möjlighet
till avsteg har också lagts till om det finns lån där avsikten är att amortera vid kapitalförfall.
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Genomsnittlig räntebindningstid i riktlinjerna har ändrats och tillåts uppgå till 5 år, vilket är
en anpassning till marknadsläget där det är fördelaktigt att binda på en längre horisont då
räntorna är historiskt låga. En justering av räntebindningsperioder har också gjorts till att
skuldportföljen normalt högst 40% får räntejusteras under en rullande 12 månaders period
men där en tillfällig avvikelse om 20 % accepteras.

En översyn pågår rörande leasing i staden, den är ännu ej klar och beroende på vad man
kommer fram till kan stycket om leasing i riktlinjerna komma att uppdateras.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2020.
Reviderad finanspolicy.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 156.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 247.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderad finanspolicy.

Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsen förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Ekonomiavdelningen, finans- och bolagscontroller, stadens helägda bolag
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§ 171 Dnr 00256/2020

Godkännande av avtal 42-2020, förtida genomförande i Forsåker 

Beslut
Avtal 42-2020 om förtida genomförande i Forsåker godkänns. Kommunstyrelsens ordförande
Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn Marklund får i uppdrag att underteckna
avtalet. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Staden arbetar tillsammans med MölnDala Fastighets AB (MFAB) med en detaljplan för
området Forsåker. Detaljplanen ställdes ut för samråd år 2017. Detaljplanen bedöms kunna
ställas ut för granskning under första kvartalet 2021.

Mark-och miljödomstolen gav år 2019 tillstånd enligt 11 kap. miljöbalken för flytt och
ombyggnad av betongåränna och anläggande av bypassrör, mm i Forsåker (vatten-
anläggningen).

Staden och MFAB tecknade år 2018 ett avtal om förtida tillträde och projektering i Forsåker
(avtal 4-2018). Detta avtal omfattar dock inte genomförande av fysiska byggåtgärder. Det är
viktigt för Forsåker-projektet att kunna hålla tidplanen för den planerade utbyggnaden inom
kvartersmark. Byggnationen av kvarteren närmast vattenanläggningen är beroende av att
vattenanläggningen byggs klart innan den intilliggande kvartersmarken kan bebyggas. Följden
om tidplanen inte kan hållas är att MFAB:s intäkter från försäljning av kvarteren försenas.

I normala fall påbörjas inte genomförandet av fysiska byggåtgärder förrän detaljplanen vunnit
laga kraft och exploateringsavtal tecknats men för att kunna hålla tidplanen behöver ett förtida 
genomförande av vattenanläggningen, inklusive vissa omkringliggande arbeten, påbörjas 
innan detaljplanen vunnit laga kraft. Konsekvensen om man behöver vänta in detaljplanens 
laga kraft blir att utbyggnaden av bostadskvarteren förskjuts, dels beroende på att byggstarten 
för vattenanläggningen förskjuts men även för att en del av arbetet med vattenanläggningen 
behöver utföras under lågflödessäsong. Missar man en lågflödessäsong dröjer det ett år till 
nästa.

Även andra åtgärder inom blivande allmän platsmark kan bli aktuella om parterna kommer
överens om detta. Detta avtal möjliggör anläggande av hela vattenanläggningen oavsett när
detaljplanen vinner laga kraft. Stadsbyggnadsförvaltningen har tillsammans med MFAB
upprättat rubricerat avtal för att reglera kostnader för upphandlingar och utförandet av fysiska
byggåtgärder innan exploateringsavtalet mellan parterna är ingånget. Avtalet reglerar även ett
förtida tillträde till mark inom Forsåker. Även andra åtgärder inom blivande allmän platsmark 
kan bli aktuella om parterna kommer överens om detta. Detta avtal möjliggör anläggande av 
hela vattenanläggningen oavsett när detaljplanen vinner laga kraft.
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Jäv

Gun Kristiansson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet.

Ärendets behandling

Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 22 september 2020, §96. 
Arbetsutskottet har informerats om ärendet den 4 november 2020, § 141.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 253.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Avtal 42-2020 om förtida genomförande i Forsåker godkänns. Kommunstyrelsens ordförande 
Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn Marklund får i uppdrag att underteckna 
avtalet. 

Ledamöternas förslag till beslut 

Pernilla Övermark (S) föreslår, med instämmande av Kristian Vramsten (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsen förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
MölnDala Fastighets AB, plan- och exploateringsutskottet
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§ 172 Dnr 00302/2020

Antagande av plan "Göteborgsregionen minskar avfallet -
Avfallsplan för tretton kommuner till 2030" 

Beslut
Kommunfullmäktige antar "Göteborgsregionen minskar avfallet - Avfallsplan för tretton
kommuner till 2030." Genomförandet av avfallsplanen kräver avgiftshöjningar och
skattemedel, vilket måste prövas mot andra prioriteringar i ordinarie budgetprocesser.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
I enlighet med miljöbalken 15 kap. ska kommunen ha en Renhållningsordning som utgörs av
avfallsplan samt lokala föreskrifter för avfallshantering och den antas av kommunfullmäktige.

Avfallsplanen ska innehålla mål för långsiktig planering av förebyggande och hantering av
avfall inom kommunen. Göteborgsregionens 13 medlemskommuner har gemensamt arbetet
fram en avfallsplan, se bilaga "Göteborgsregionen minskar avfallet Avfallsplan för tretton
kommuner till 2030", som respektive kommun har möjlighet att anta som sin egen. Genom en
gemensam regional avfallsplan och samarbete för att uppnå målen i planen möjliggörs flera
synergieffekter.

Planen innehåller sex olika målområden:

- Förebyggande
- Återanvändning
- Återvinning
- Fysisk planering
- Användarfokus
- Nedskräpning

Målen i den nya avfallsplanen följer de mål som finns i regional, nationella och internationella
mål. De flesta målen i Göteborgsregionen minskar avfallet har en något högre ambitionsnivå
än vad som förskrivs i ovanstående mål.

I Naturvårdsverkets föreskrifter om kommunala avfallsplaner tillkom under 2017 nya
områden och vissa områden har fått en tydligare innebörd i föreskrifterna jämfört med
tidigare. Dessa områden är avfallsförebyggande, ökad återanvändning, nedskräpning och
avfallshantering i samhällsplaneringen, inklusive allt kommunalt verksamhetsavfall. För att
uppnå målen i planen och framförallt inom de nya områdena är en samordning av kommunens 
förvaltningar och bolag nödvändig. Även i föreskrifterna lyft samverkan inom kommunen 
som en viktig framgångsfaktor för att uppnå målen i avfallsplanen som är hela kommunens 
gemensamma plan.
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Det finns en stor skillnad mellan den gamla avfallsplanen som gäller till år 2020 och den nya
avfallsplanen. Den nuvarande avfallsplanen är mer riktad till de som arbetar med
avfallshanteringen, i vårt fall inom tekniska förvaltningen, återvinning och avfall. Däremot
kommer den nya avfallsplanen även att rikta sig mot alla kommunala verksamheter och
kommunala bolag.

Omfattningen av den nya regionala avfallsplanen medför att genomförandet av planen, i större 
utsträckning än tidigare behöver finansieras från både avfallstaxan och skattemedel.

Göteborgsregionen kommer att samordna framtagning av regionala handlingsplaner för att
uppfylla målen i avfallsplanen. Dessa handlingsplaner kommer därefter att implementeras,
anpassas och fördjupas i respektive medlemskommun.

Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 27 augusti 2020, § 73.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 160.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 244.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige antar "Göteborgsregionen minskar avfallet - Avfallsplan för tretton 
kommuner till 2030." Genomförandet av avfallsplanen kräver avgiftshöjningar och 
skattemedel, vilket måste prövas mot andra prioriteringar i ordinarie budgetprocesser.

Ledamöternas förslag till beslut 

Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
GR, tekniska nämnden
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§ 173 Dnr 00193/2020

Taxa för sotning mm. samt revidering av taxor för brand-
skyddskontroll 

Beslut
Taxa för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 6 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Frister för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 1 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Taxa för sotning och rengöring, gäller från 1 januari 2022, med de revideringar som anges
nedan.

Frister för sotning och rengöring gäller från 1 januari 2022.

Taxans basår är 2019.

Räddningstjänstförbundet Storgöteborg justerar för varje avgiftsår taxa för sotning och
rengöring. Taxan revideras årligen från 2020 enligt aktuellt sotningsindex, som är
överenskommet mellan Sveriges Skorstensfejarmästares Riksförbund och Sveriges
Kommuner och Regioner. Räddningstjänstförbundet Storgöteborg ska från ikraftträdandet
2022 årligen justera taxan i enlighet med det nationella sotningsindex som meddelats av
Sveriges Kommuner och Regioner.

Taxan för brandskyddskontroll p. 1.4 Avgift för ombokning ska ha följande formulering:

aviserat besök, uttas en grundavgift."

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Befintliga avtal med nuvarande sotningsleverantörer löper ut 31 december 2021. En ny upp-
handling måste göras innan nya kontrakt tilldelas. För att kunna göra en upphandling som inte 
baseras på lägsta pris måste en taxa för sotning och rengöring, vilken omfattar samtliga
medlemskommuner, vara fastställd inför kommande avtalsperiod.

Detta innebär att upphandlingen kommer baseras på kvalitetskriterier istället för pris. De
förändringar som nu föreslås är resultatet av en översyn som gjorts av den befintliga taxan. I
översynen har det framkommit att nuvarande taxa upplevs enkel och tydlig i sin konstruktion
och därmed lämnas konstruktionen orörd. Däremot görs vissa tillägg och justeringar
avseende: 

- rengöring utom ordinarie arbetstid med OB-tillägg
- omfattande sotningsbehov inom ordinarie sotningsfrist samt enstaka sotning vid behov
mellan ordinarie sotningstillfällen
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- avgift för ej tillträde
- avgift för ombokning

Vid fullmäktiges sammanträde den 21 oktober 2020, § 135, beslutades att anta ett flertal taxor 
för Räddningstjänstförbundet Storgöteborg. I ärendet ingår ärendet "Taxa för brand-
skyddskontroll".

Vid arbetet med revidering av nuvarande sotningstaxa uppmärksammades att avgiften för
ombokning skiljer sig åt på så sätt att en avgift alltid ska tas ut för ombokning till en annan
dag vid brandskyddskontroll medan förslaget till kommande sotningstaxa innebär att avgift
ska tas ut endast då ombokning skett senare än 48 helgfria timmar före aviserat besök. Det är 
rimligt att avgiften för ombokning är samma i sin lydelse i båda taxorna varför ett förslag om 
revidering av brandskyddskontrolltaxan avseende denna bestämmelse nu har tagits fram enligt 
nedan.
Nuvarande lydelse i taxa för brandskyddskontroll:

1.4 Avgift för ombokning

Då kontrollen inte kunnat utföras enligt ordinarie avisering och fastighetsägaren eller
nyttjanderättshavaren ombokat till annan dag än den aviserade.

Föreslagen ny lydelse i taxa för brandskyddskontroll:

1.4 Avgift för ombokning

Då fastighetsägaren eller nyttjanderättshavaren ombokat senare än 48 helgfria timmar före
aviserat besök, uttas en grundavgift.

Ärendets behandling

Räddningstjänstförbundet Storgöteborg har behandlat ärendet 8 oktober 2020.
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 3 november 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 158.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 248.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Taxa för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 6 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Frister för sotning och rengöring, med stöd av 3 kap. 1 § lagen om skydd mot olyckor, antas.

Taxa för sotning och rengöring, gäller från 1 januari 2022, med de revideringar som anges 
nedan.

Frister för sotning och rengöring gäller från 1 januari 2022.

Taxans basår är 2019.
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Räddningstjänstförbundet Storgöteborg justerar för varje avgiftsår taxa för sotning och 
rengöring. Taxan revideras årligen från 2020 enligt aktuellt sotningsindex, som är överens-
kommet mellan Sveriges Skorstensfejarmästares Riksförbund och Sveriges Kommuner och 
Regioner. Räddningstjänstförbundet Storgöteborg ska från ikraftträdandet 2022 årligen justera 
taxan i enlighet med det nationella sotningsindex som meddelats av Sveriges Kommuner och 
Regioner.

Taxan för brandskyddskontroll p. 1.4 Avgift för ombokning ska ha följande formulering:

aviserat besök, uttas en grundavgift."

Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg
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§ 174 Dnr 00292/2020

Taxa för provisorisk dödsbohantering 

Beslut
Mölndals stad tar ut ersättning av dödsbo för sina kostnader för provisorisk dödsboförvaltning
respektive för gravsättning. För faktiskt nedlagd handläggningstid, tas ut en ersättning med
0.8 % av prisbasbeloppet per timme (timavgift). Avgift tas ut för varje halv timme nedlagd
handläggningstid. Om den sammanlagda handläggningstiden understiger en halvtimme tas
ingen timavgift ut. Därutöver tas ersättning ut för direkta utlägg som kommunen haft för att  
utföra sitt uppdrag. Ersättning tas enbart tas ut från de dödsbon där det finns tillgångar. Taxan
gäller från 1 januari 2021.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet

Socialnämnden ansvarar för att utreda och förvalta dödsbon provisoriskt till dess
dödsbodelägare påträffas och ärendet överlämnas. Nämnden har rätt att ta ut ersättning av
boet för sina kostnader för dödsboförvaltning och åtgärder. Avgiften för provisorisk
dödsboförvaltning får inte överstiga stadens självkostnad.

Förvaltning av dödsbon är inte myndighetsutövning och därför ska mervärdesskatt betalas.
Självkostnaden per timme beräknas till 0,8% av prisbasbeloppet och avgiften förslås därför
följa prisbasbeloppet för att följa kostnadsutvecklingen.

Ärendets behandling

Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 22 oktober 2020, § 63.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 11 november 2020, § 157.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 25 november 2020, § 249.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Mölndals stad tar ut ersättning av dödsbo för sina kostnader för provisorisk dödsboförvaltning 
respektive för gravsättning. För faktiskt nedlagd handläggningstid, tas ut en ersättning med 
0.8 % av prisbasbeloppet per timme (timavgift). Avgift tas ut för varje halv timme nedlagd 
handläggningstid. Om den sammanlagda handläggningstiden understiger en halvtimme tas
ingen timavgift ut. Därutöver tas ersättning ut för direkta utlägg som kommunen haft för att  
utföra sitt uppdrag. Ersättning tas enbart tas ut från de dödsbon där det finns tillgångar. Taxan 
gäller från 1 januari 2021.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om kommunstyrelsens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Ekonomiavdelningen, social- och arbetsmarknadsnämnden
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§ 175 Dnr 00345/2020

Befrielse från uppdrag, ledamot (V) i kommunfullmäktige

Beslut
Lennart Svensson befrias från sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige.

Länsstyrelsen tillskrivs för att utse en ny ledamot.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Lennart Svensson (V) har i skrivelse daterad 15 december 2020 begärt att få bli befriad från 
sitt uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige från och med 17 december 2020.

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det.

Beslutsgång
Ordförande frågar först om Lennart Svensson kan befrias från sitt uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige och finner att så sker.

Därefter konstaterar ordförande att länsstyrelsen tillskrivs för att utse ny ledamot.

Expedieras till
Lennart Svensson, länsstyrelsen, löneenheten
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§ 176 Dnr 00327/2018

Befrielse från uppdrag, ersättare (V) i kommunstyrelsen

Beslut
Lennart Svensson befrias från sitt uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Lennart Svensson (V) har i skrivelse daterad 15 december 2020 begärt att få bli befriad från 
sitt uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen från och med 17 december 2020.

Enligt 4 kap. 6 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det.

Beslutsgång
Ordförande frågar först om Lennart Svensson kan befrias från sitt uppdrag som ersättare i 
kommunstyrelsen och finner att så sker.

Därefter konstaterar ordförande att Vänsterpartiet återkommer med förslag på nytt namn vid 
nästkommande sammanträde.

Expedieras till
Lennart Svensson, löneenheten
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